
 

 

Zápis z jednání 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina č. 2/2017 konaného dne 15. února 2017 

  
 Přítomni: 
1. Kettner Lukáš (předseda) 7. Černý Radek 
2. Ježek Jan 8. Kuželka Ivan 
3. Antonín Pavel 9. Dudíková Marie 
4. Šajnar Erik 10. Vrzal Miloslav 
5. Hambálková Zuzana 11. Janoušková Marcela 
6. Procházka Jan (místopředseda) 12. Měrtlová Soňa (tajemnice) 
  Nepřítomni (omluveni): 
1. Mazanec Jiří 3. Preininger Tomáš 
2. Faltus Zdeněk 4. Lodinová Miluše 
  Hosté: 
1. Novotný Vladimír (člen rady kraje) 3. Viereckl Michael (OZ) 
2. Marek Dominik (OA)  
  
 
Program jednání: 
1. Zahájení; 
2. Schválení programu a zápisu; 
3. Seznámení se způsobem zajištění bezpečnosti informací; 
4. Strategický plán rozvoje zdravotnictví Kraje Vysočina do roku 2020; 
5. Strategie rozvoje eHealth v Kraji Vysočina na období roku 2017; 
6. Diskuze, různé; 
7. Závěr. 
 1. Zahájení 
Lukáš Kettner, předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina (dále jen „Zdk“) přivítal všechny 
přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že je Zdk usnášeníschopná.  2. Schválení programu a zápisu 
Předseda přednesl návrh programu jednání, který byl 9 hlasy schválen. K zápisu z minulého jednání nebyly vzneseny žádné připomínky a byl 9 hlasy schválen. Na žádost předsedy sociální 
komise Lukáš Kettner informoval o přesunu společného zasedání Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina a Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina z měsíce 
května na 19. dubna 2017. Členové komise s tímto přesunem souhlasili.  
V průběhu jednání se dostavila členka komise Marie Dudíková. 
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 3. Seznámení se způsobem zajištění bezpečnosti informací 
Dominik Marek okomentoval prezentaci týkající se zajištění bezpečnosti informací.   
Během jednání se dostavil člen komise Radek Černý.  
 4. Strategický plán rozvoje zdravotnictví Kraje Vysočina do roku 2020 
Členové komise byli formou krátké prezentace seznámeni se Strategickým plánem rozvoje zdravotnictví Kraje Vysočina do roku 2020 zpracovaným v roce 2016 a předloženým v tomto roce ke schválení v orgánech kraje. Lukáš Kettner doplnil, že materiál nebyl žádným orgánem kraje 
schválen. Materiál se skládá ze dvou částí: analytické a statistické. Michael Viereckl doplnil, že se jedná o strategický dokument, který má určit směr, určit priority a základní směry dalšího rozvoje, 
vytváří politický rámec pro navrhované směry rozvoje. Je zadáním zřizovatele pro management příspěvkových organizací, je východiskem pro konkrétní projekty a úkoly v oblasti zdravotnictví. Dokument stanovuje další úkoly nezbytné pro správná budoucí rozhodnutí. Cíle zdravotní politiky 
Kraje Vysočina: dostupná a kvalitní zdravotní péče, ekonomicky a provozně stabilizovaní poskytovatelé zdravotních služeb, rozvoj specializovaných pracovišť. Dále zachování v síti všech 5 
nemocnic, zachování akutní péče ve všech nemocnicích, rozvoj jednodenní chirurgie, rozvoj ambulantní péče, specializace na péči, ke které mají nemocnice dobré personální a provozní podmínky, optimalizace využití operačních sálů, řízení péče a minimalizace vyžádané péče mimo 
zařízení kraje, rozvoj následné péče, spolupráce zdravotních a sociálních služeb, aktualizovat vstupní data s využitím datového skladu, ÚZIS a zdravotních pojišťoven, vytvořit systém trvale 
aktuálních dat, doplnit chybějící odbornosti, doplnit analytickou část o jiné pohledy, rozšířit kapitolu věnující se pracovníkům poskytovatelů zdravotních služeb, detailněji zpracovat část eHealth, doplnit kapitolu péče o chronické pacienty. 
Z diskuze členů komise vyplynuly následné podněty a připomínky: Data v dokumentu jsou zastaralá, nejsou dostatečně rozpracována návrhová opatření na řešení 
slabých stránek a hrozeb ze SWOT analýzy. Bylo doporučeno navrhnout variantní řešení. Dále bylo konstatováno zlepšit spolupráci mezi nemocnicemi, a jaké nástroje využít k lepší spolupráci. V materiálu není uveden finanční dopad do praxe. Není detailně rozpracována analýza, zda 
ponechat 5 samostatných nemocnic, nebo nemocnici řídit jako jeden celek. Na základě analýzy lidských a technických zdrojů je potřeba analyzovat případnou optimalizaci poskytovaných 
zdravotních služeb v jednotlivých nemocnicích a v souladu se závazkem zdravotních pojišťoven ponechat finanční objem prostředků v kraji. Při výpadku specializovaných ambulancí v Kraji 
Vysočina se nemocnice stávají páteřními poskytovateli zdravotní péče i za tyto ambulance a je potřeba dořešit, ve shodně se zdravotními pojišťovnami, jak bude tato péče v nemocnicích financována. Je vhodné se věnovat detailnějšímu zpracování části péče o lidské zdroje 
v krátkodobém a střednědobém horizontu. Členové komise mohou své další podněty zasílat do středy 22. 2. 2017 tajemnici komise. 
  5. Strategie rozvoje eHealth v Kraji Vysočina na období roku 2017 
Soňa Měrtlová okomentovala podkladový materiál. V současné době odbor zdravotnictví a odbor informatiky připravuje nový koncepční dokument „Strategie rozvoje elektronických služeb v oblasti 
zdravotní a zdravotně-sociální péče Kraje Vysočina na období 2017-2020“. Jelikož Strategie nebyla dokončena a radou schválena, odbor zdravotnictví a odbor informatiky vytvořil samostatný plán konkrétních aktivit pro rok 2017. Z důvodu komplexního řešení koncepce eHealth většina 
aktivit z roku 2016 pokračuje i v letošním roce. Erik Šajnar vznesl dotaz na projekt výměny NIS. Soňa Měrtlová odpověděla, že nový systém bude zaveden až doje k ukončení starého systému. 
Miloslav Vrzal vznesl dotaz na projekt e-recept. Soňa Měrtlová odpověděla, že projekt bude postupně uváděn do všech nemocnice, termín spouštění dle současné právní úpravy je pro všechny poskytovatele 1. 1. 2018. Lukáš Kettner vznesl dotaz na nasazení elektronických podpisů. 
Vladimír Novotný odpověděl, že se to bude týkat e-preskripce.  



 

Číslo jednací: KUJI /2017  Číslo stránky 3 

Usnesení 06/02/2017/Zdk Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
bere na vědomí vyhodnocení aktivit realizovaných v souladu s akčním plánem na rok 2016 a plánované 
aktivity eHealth pro rok 2017. 
Usnesení bylo přijato 11 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).  
 6. Diskuze, různé 
Miloslav Vrzal poděkoval za projekt Senior. Prezentace k tomuto projektu bude zaslána společně se zápisem členům komise. Marie Dudíková informovala o motivačních opatřeních v Jihomoravském kraji týkající se stabilizace lékařů. Termín příštího zasedání byl stanoven na středu 15. března 2017 od 16.00 hodin v sídle Krajského úřadu Kraje Vysočina, Žižkova 57, Jihlava, zasedací místnost A 3.15. 
  

7. Závěr 
Lukáš Kettner, předseda Zdk, poděkoval všem přítomným a ukončil jednání.  
  
  MUDr. Lukáš Kettner 
předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina  
   
  
 Ing. Soňa Měrtlová 
tajemnice Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
  
   
Zpracovala a zapsala: Eva Oulehlová dne 20. února 2017. 


